

Protokoll från styrelsemöte den 21 april 2020

Närvarande ledamöter

Astrid Söderbergh Widding, ordförande
Stefan Bengtsson
Hans Adolfsson
Paula Crabtree
Ylva Fältholm
Stephen Hwang
Johan Sterte

Frånvarande ledamöter

Katarina Bjelke

Adjungerade

Simon Edström, SFS
Johanna Adami (§ 13)

Kansli

Marita Hilliges, generalsekreterare
Lars Alberius
Linda Gerén, sekreterare

§ 1. Mötets öppnande

Ordförande hälsade alla välkomna till mötet.

§ 2. Utseende av justeringsperson

Paula Crabtree utsågs att jämte ordförande justera dagens protokoll.

§ 3. Fastställande av dagordningen och anmälan om övriga frågor

Som övriga frågor lyftes konsekvenser av corona-epidemin och SUHF:s relation till regeringen. Styrelsen beslutade att behandla frågorna under förbundsårsamlingarna.

Simon Edström informerade om att han kommer att fungera som ordförande i SFS nästa år. Vice ordförande blir Linn Svärd, som nu sitter i Expertgruppen för internationaliseringsfrågor.

Styrelsen fastställde därefter dagordningen.

§ 4. Protokoll från sammanträde den 3 mars 2020

Protokollet från mötet den 3 mars 2020 godkändes och lades till handlingarna.

§ 5. Förbundsårsamlingen den 17 april

Marita Hilliges informerade om att minnesanteckningar från mötet har sänts ut till alla deltagare.

Styrelsen diskuterade det extra coronamötet med förbundsårsamlingen den 17 april. Frågan om SUHF:s relation till regeringen diskuterades. Styrelsen menade att det vore bra om presidiet vid nästa förbundsårsamling förklarar vad som hänt under våren i dialogen mellan regeringen och SUHF.

Styrelsen lyfte frågan hur vi som lärosäten gör i höst vad gäller distansundervisning eller inte. Det ansågs viktigt att sektorn har en gemensam hållning och att beslutet inte kommer för sent för personalen att planera hösten och inte minst för nybörjarstudenterna, att de vet premisserna. Frågan om sommarkurserna ska genomföras digitalt eller inte, lyftes också.

Ytterligare diskuterades de internationella studenterna och forskningen vid landets lärosäten, som hittills inte diskuterats så mycket samt alla studenter som är i riskgruppen och hur de hanteras.

§ 6. Förbundsårsamlingen den 8 maj

Styrelsen menade att en av frågorna att lyfta vid det extra coronamötet med förbundsårsamlingen den 8 maj är frågan om höstens undervisning och om den ska genomföras på campus eller digitalt, men även forskningsfrågorna, sommarkurserna och liknande frågor.

Styrelsen gav presidiet i uppdrag att planera förbundsårsamlingens mötet.

§ 7. Förbundsårsamlingen den 29 maj

Marita Hilliges informerade att vid det formella förbundsårsamlingens mötet den 29 maj lyfts de frågor som inte hanns med vid mars-mötet samt en ny punkt om öppen vetenskap. Vidare tillkommer några informationsfrågor som kommit efter att virusepidemin intensifierats, till exempel att Almedalsveckan är inställd.

Styrelsen menade att det behövs en punkt kring corona-relaterade frågor.

Vad gäller punkten om de ekonomiska impact-studien så ombads styrelsen att lämna slutliga kommentarer till Katarina Bjelke. Styrelsen menade att rapporten behöver en överskrift som tydligare anger vad den visar. Diskussionen av rapporten vid mötet inleds om en allmän information av Stefan Bengtsson, därefter säger Susanne Kristensson, Lunds universitet, några ord om deras erfarenheter av liknande studier inom ramen för LERU.

Vidare beslutades att autonomiworkshopen ska genomföras som planerat.

§ 8. Rekommendationer om förlängning av doktoranders anställnings- och studietid vid vissa förtroendeuppdrag

Marita Hilliges informerade att rekommendationen om förlängning av doktoranders anställnings- och studietid vid vissa förtroendeuppdrag var uppe vid senaste styrelsemötet. Frågan bordlades efter att SFS inkommit med reservationer. Rekommendationen har därefter behandlas och förtydligats av Expertgruppen för arbetsgivarfrågor.

Styrelsen antog om rekommendationen om förlängning av doktoranders anställnings- och studietid vid vissa förtroendeuppdrag.

§ 9. Remiss angående ytterligare examensmål i lärarutbildningarna

Hans Adolfsson informerade om att alla lärosäten med lärarutbildning har fått remissen gällande ökad kompetens om neuropsykiatriska svårigheter och sex och samlevnad i lärarutbildningarna. Förslaget till remissyttrande har tagits fram av Arbetsgruppen för lärarutbildning. Utgångspunkten för gruppens yttrande har varit att antalet utbildningsmål i utbildningarna inte ska öka, snarare minska.

Styrelsen antog yttrandet gällande promemorian Ökad kompetens om neuropsykiatriska svårigheter och sex och samlevnad i lärarutbildningarna.

§ 10. Rekommendation om tillämpning av föreskrift om studieuppehåll

Marita Hilliges informerade om att rekommendationen om tillämpning av föreskrift om studieuppehåll har antagits av presidiet då det ansågs brådskande att i den rådande smittspridningen underlätta för legitimerad sjukvårdspersonal som i nuläget studerar att hjälpa till i vården.

Styrelsen tog del av presidiets beslut.

§ 11. Nomenklatur för samverkan

Astrid Söderbergh Widding informerade om att ett av de så kallade K3 (kunskapstriangeln)-projekten under ledning av Stockholms universitet och finansierade av Vinnova har tagit fram en nomenklatur kring samverkan. Unilink har sagt sig villig att förvalta medlen, men Stockholms universitet har i nuläget inte möjlighet att samordna projektet och sprida resultaten. Nu är frågan om något annat lärosäte kan förvalta resultaten.

Styrelsen diskuterade syftet med projektet och Simon Edström konstaterade att studenterna inte varit del av projektet. Styrelsen gav i uppdrag till presidiet att meddela projektägaren att tala med Vinnova om förvaltningen av projektet. Skulle Vinnova inte vara intresserad kan ett enskilt lärosäte tillfrågas.

§ 12. Styrelseinternatet den 23-24 juni till Holland

Marita Hilliges informerade om att styrelsen planerat vårens internat att besöka Holland och bland annat den holländska rektorskonferensen. I nuvarande läge kommer det dock vara svårt att genomföra resor i Europa i sommar.

Styrelsen beslutade därför att styrelsemötet i juni ska genomföras i första hand som ett heldagsmöte den 23:e på SUHF:s kansli och i andra hand som digitalt möte via Zoom. Styrelsen beslutade vidare att genomföra resan till Holland så snart det är möjligt och att då på ett eller annat sätt även träffa representanter för Delft University of Technology. Presidiet tar fram ett antal förslag på möjliga datum och sänder ut.

§ 13. Arbetsgruppen kring Agenda 2030: Klimatramverket

Johanna Adami informerade om arbetet inom Arbetsgruppen kring Agenda 2030 och deras arbete de så kallade klimatramverket. Fredrik Hörstedt, Chalmers, som även arbetat med dessa frågor hade inte möjlighet att vara med på mötet. Hon lyfte revidering av vägledningen, process framåt tillsammans med lärosätena samt SUHF:s roll i en sådan process. Hon föreslog

att ett utskott får i uppdrag att klargöra de olika frågorna och lämna en rapport i början av höstterminen samt lämna en delrapport vid höstens förbundsårsamling.

Styrelsen konstaterade att inte alla lärosäten skrivit under och uppmanade arbetsgruppen att tydliggöra ramverket och vägledning så att alla lärosäten skulle kunna ställa sig bakom detta och sedan arbeta vidare med erfarenhetsutbyten och uppföljning. Arbetsgruppen fick mandat att arbeta vidare med frågan.

§ 14. Presidiet rapporterar

Marita Hilliges informerade om att Almedalsveckan är inställd 2020. UHR och SFS har frågat om lärosätenas intresse att ha något alternativt arrangemang, vilket presidiet tackat nej till.

Presidiet har haft dialog med bland annat Migrationsverket kring visering av internationella studenter. Frågan om studentbostäder för internationella studenter och det undantag som vissa lärosäten har att hyra ut till svenska har presidiet uppmanat Utbildningsdepartementet att se över då antalet internationella studenter till hösten kommer att minska.

Vid kommande presidiedag kommer man att träffa Rise för att tala om uppdrags- och fort- och vidareutbildning, Skolverket för att diskutera regionalisering och vårt arbete med skolhuvudmännen. Dessutom vill Scholars at risk träffa presidiet.

§ 15. Rapporter från olika grupper/ styrelser/nätverk där styrelseledamot deltar:

Ylva Fältholm rapporterade att Examensordningsgruppen kommer att lyfta fram ett antal olika modeller kring examensordningen vid förbundsårsamlingen den 29 maj.

Marita Hilliges rapporterade att de båda förvaltningschefsnätverken är mycket aktiva och har ofta avstämningar/möten.

§ 16. Övriga frågor

De övriga frågor som lyftes har behandlats under mötetets gång.

§ 17. Ordförande förklarar mötet avslutat

Ordförande tackade för väl genomfört möte.

Vid protokollet

Lars Alberius

Justeras

Astrid Söderbergh Widding

Paula Crabtree